
ŠVÝCAŘI PROJEVILI VELKÝ ZÁJEM O
VAKCINU SPUTNIK V
- CZ24 News | 5. února 2021

ŠVÝCARSKO: Bývalý švýcarský velvyslanec v Moskvě a několik zaměstnanců tamní ambasády bylo
očkováno ruskou vakcínou.
Yves Rossier, který ji vedl do konce loňského roku, byl krátce před svým prosincovým odjezdem
očkován společně s několika zaměstnanci velvyslanectví Sputnikem V. Zdůraznil, že to bylo pro jeho
osobu velmi důležité, aby jeho kolegové – samozřejmě ti, kteří to chtěli – mohli být očkováni v Rusku.
Nejvyšší tamní helvetský diplomat prohlásil, že se nebál poté, co se zeptal dobře informovaných
zdrojů ve Švýcarsku. I když podle nich účinnost není tak vysoká jako u očkování poslední generace
které jsou zde k dispozici, je to stále lepší než žádné očkování stálo v doporučení. Renomovaný
diplomat se přiznal, že tak učinil přesto, že k této vakcíně byl dlouho skeptický. Později se k němu
připojil moskevský zpravodaj švýcarského veřejnoprávního rozhlasu a televize SRF David Nauer.

Ruské velvyslanectví v Bernu na to upozornilo na Twitteru a na otázku, zda nemá Rossier pocit, že je
zneužíván k ruské propagandě, odpověděl, že vakcíně důvěřuje a nehodlá být ve Švýcarsku znovu
přeočkován. Podle jeho názoru je bezpečná a měla by být ve Švýcarsku prioritně dostupná rizikovým
skupinám, říká emeritní velvyslanec.

V podcastu SRF „Newsplus“ zpravodaj David Nauer široce informoval o ruské vakcíně, která má být
připomínkou prvního satelitu ve vesmíru, vypuštěného v roce 1957 mimo USA. Z počátku měl k ní
nedůvěru, ale Rusko má velkou vědeckou tradici a státní ústavy jsou zde dobré. Postupně tak jeho
pochybnosti ustoupily, protože zjistil, že Gamaleja Institute, kde byl Sputnik V vyvíjen, má dobrou
pověst mezi odborníky a tamní lékaři jsou dobře vyškoleni a vědí, co dělají. Nakonec se nechal
očkovat v Moskvě, jak potvrzuje jeho certifikát a v tuto chvíli je rád, že to mohl učinit v Rusku.

Odpovědné osoby již zveřejnily první oficiální výsledky, ze kterých jednoznačně vyplývá, že jde o
látku vykazující účinnost přes 90 procent a prakticky nezpůsobuje žádné vedlejší účinky. To
prokazuje i zvyšující se zájem o její používání v zemích Evropské unie, jak zaznělo nyní z úst
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předsedkyně její komise Ursuly von der Leyenové, z jednání mezi německou kancléřkou s ruským
prezidentem o možné společné výrobě, maďarským nákupem Sputniku V a jeho exportem do zemí
Latínské Ameriky.

Děje se tak v době, kdy Švýcarsko chce počkat na další studie, než schválí vakcínu proti korona
virům od britsko-švédské farmaceutické společnosti AstraZenec Pro odpovědný zdravotní úřad
Swissmedic dosud dostupné údaje nejsou dostatečné pro posouzení jeho přínosů a rizik.
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